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MONESTIR DE SANT PERE DE LES PUEL·LES  

JO SOC EL BON PASTOR 

CONXA ADELL I CARDELLACH 

Al bell mig del temps pasqual hi ha el diumenge del bon pastor. La imatge dels 

pastors ens aporten calma, serenor, estan pendents de les ovelles, no de l’eficà-

cia, sovint ens l’imaginem sol o sola, perquè moltes de les nostres àvies també 

han portat petits ramats a pasturar. 

No sabem què hi ha al darrere, perquè no ho vivim en primera persona. Sovint 

imaginem les vides dels altres de manera poc real, una vida bucòlica, mot emprat 

justament per parlar de la vida dels pastors, en termes poètics. I el pastor potser 

no ho viu així. D’altra banda, la nostra vida també pot mostrar facetes aparent-

ment bucòliques, de les quals només nosaltres en sabem el rerefons i la duresa. 

Si pensem en el ramat d’ovelles, potser les veiem massa submises, callades, 

agrupades. Ja ens està bé que Jesús sigui un bon pastor, el bon pastor; però 

potser nosaltres voldríem ser més lliures, parlar i ser independents. 

A l’evangeli Jesús diu: «Jo soc el bon pastor». Només caldria que Jesús di-

gués «Jo soc». Recordem l’escena de Moisès a l’Horeb davant la bardissa ar-

dent; quan Déu se li apareix li diu que el seu nom és «Jo soc el qui soc», però 

després li diu tan sols «Jo soc». Afegir qualsevol cosa al darrere, és empetitir. 

A l’evangelista Joan, en canvi, li agrada posar afegits en boca de Jesús: jo soc 

el pa, la llum, la porta, el bon pastor, la resurrecció i la vida, el mestre, el camí, 

la veritat i la vida, el cep, l’alfa i l’omega.  

Tornem al ramat. Jesús diu que el bon pastor dona la vida per les ovelles. 

Sabem que no és una simple metàfora, perquè la seva mort ho confirma. El ramat 

vol dir grup, comunitat, colla. No necessàriament vol dir anonimat. Sap el nom i 

les xacres de cadascuna. Sap el nostres noms i les nostres xacres i, malgrat tot, 

ens vol a la colla, no perquè ens tingui pena, sinó perquè ens estima tal com 

som.  

Dona la vida lliurement, per això ningú no la hi pot prendre. Som capaços 

nosaltres de viure amb aquesta llibertat interior la vida? Som capaços d’estimar 

sense peròs? 

L’evangeli acaba: «Aquesta és la missió que he rebut del Pare». Si Jesús és 

fill de Déu i nosaltres també, potser hem rebut una missió semblant del Pare. 

 


